
در طرح سوال از وزیر کشاورزی /
لاهـوتی: ۳ میلیـون تـن برنـج از
مبــادی رســمی و غیررســمی وارد

کشور میشود

نماینده لنگرود با بیان اینکه ۳ میلیون تن برنج از مبادی رسمی و
غیر رسمی وارد کشور میشود، گفت: عملکرد وزارت کشاورزی باعث شده

که کشاورزان ما امروز سرایدار پولدارها و سرمایهدارها شوند.

به گزارش ایسنا مهرداد لاهوتی در جلسه علنی امروز (چهارشنبه) در
طرح سوال از وزیر کشاورزی گفت: سوال بنده در سه محور برنج،
ابریشم و گندم و افزایش واردات دستهبندی میشود، وارداتی که کشور

ما را بیچاره کرده است.

نماینده لنگرود ادامه داد: زمانی وزیر کشاورزی درباره واردات
میگفت که اختیار با وزارت بازرگانی است. ما در مجلس این اختیار
را به وزارت کشاورزی دادیم ولی هنوز اتفاقی رخ نداده است. امسال
نیز در سال حمایت از کالای ایرانی هستیم ولی شاهد واردات بی رویه

در کشور میباشیم.

لاهوتی خطاب به وزیر کشاورزی گفت: آقای وزیر شما روزی گفتید که
نیاز سالانه هر ایرانی به برنج ۳۶ کیلو است که جمع آن ۲ میلیون و

https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b3%d9%88%d8%a7%d9%84-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%84%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%aa%db%8c-3-%d9%85%db%8c%d9%84/
https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b3%d9%88%d8%a7%d9%84-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%84%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%aa%db%8c-3-%d9%85%db%8c%d9%84/
https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b3%d9%88%d8%a7%d9%84-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%84%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%aa%db%8c-3-%d9%85%db%8c%d9%84/
https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b3%d9%88%d8%a7%d9%84-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%84%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%aa%db%8c-3-%d9%85%db%8c%d9%84/


۸۰۰ هزار تن گندم و برنج میشود. ما در کشور سالانه ۲ میلیون و ۴۰۰
هزار تن تولید برنج داریم، یعنی باقیمانده نیازمان در کشور ۵۰۰
هزار تن است، اما بیش از ۳ میلیون تن برنج وارد کشور میشود. گندم
را کیلویی ۸۰۰ تومان وارد کشور میکنند و بعد آن را با ماسه مخلوط
کرده و آن را کیلویی ۱۳۲۰ تومان میفروشند. بعد از آن هم جشن

خودکفایی گندم میگیرند. این یک ظلم به مردم است.

وی با تاکید بر اینکه وزیر باید پاسخ ملت را بدهد، گفت: در
ابریشم نیز وضعیت همین گونه است. روزی ۱۱۰۰ تا ۱۵۰۰ تن ابریشم در
کشور تولید میکردیم و تعرفه واردات ۲۰۰ درصد بود، اکنون تعرفه
واردات ابریشم به ۱۵ درصد رسیده است، این یعنی ابریشم با تعرفه

صفر وارد میشود.

این نماینده مجلس ادامه داد: ما در کشورمان با واردات این گونه
برخورد میکنیم از آن طرف در آمریکا تعرفه کالای چینی را بالا آورده
و محدودیت ایجاد میکنند. آقای وزیر پاسخ مردم را بدهید که

میخواهید با این وضع واردات چه کنید؟

وی با اشاره به واردات موز با تعرفه ۵ درصد گفت: تعرفه واردات
موز آنقدر پایین آمده که در سبد غذایی مردم جای سیب و پرتقال را
گرفته است که این باعث شده حدود ۵۰۰ هزار تن سیب در سردخانهها
روی دست کشاورز بماند. سیبی که برای کشاورز کیلویی ۱۵۰۰ تومان

تمام میشود، اما از او کیلویی ۵۰۰ تومان هم نمیخرند.

لاهوتی با بیان اینکه نباید واردات و صادرات در انحصار یک نفر
باشد، گفت: واردات مرغ و نهادهای دام وطیور همه در دست یک نفر
است. این وضعیت باعث شده که تولید دام از ۳۲۰ میلیون تن در زمان
آغاز وزارت آقای حجتی امروز به ۶۵ میلیون تن برسد، وارداتی که
تنها توسط ۴ نفر انجام می شود و گوشت را از برزیل به کشور وارد

می کنند.

به گزارش ایسنا، نماینده لنگرود در بخش دوم صحبتهایش مجددا به
موضوع واردات ابریشم اشاره و اظهارکرد: اگر ابریشم دست چینیها
بود، ۱۵۰۰ تن را تبدیل به ۱۰ هزار تن می کردند نه اینکه در کشور
ما این میزان به ۱۰۰ تن برسد، این ها همه به دلیل کاهش تعرفه

واردات است.

وی با تاکید بر اینکه بهترین کیفیت ابریشم را کشور ما دارد، گفت:
ما تولید کننده بهترین و با کیفیتترین برنج هستیم، اما اکنون



کشاورز نمیتواند این برنج با کیفیت را بفروشد.

وی ادامه داد: ۷ هزار تن از باغات چای، ۴ هزار تن از باغات توت و
۳ هزار تن از باغات برنج تبدیل به ویلا شده است، این یعنی شما
کشـاورزان مـا را تبـدیل بـه سـرایدار پولـدارها و سـرمایهدارها

کردهاید.

لاهوتی همچنین گفت: اخبار غیر موثقی رسیده که شورای اقتصاد،
افزایش قیمت چای را به میزان ۴ درصد تعیین کرده انتظار میرفت که

حداقل افزایش قیمت به اندازه تورم باشد.

در پایان صحبتهای لاهوتی، مطهری رئیس جلسه گفت: وزارت کشاورزی در
متنی تذکر داده است که واردات برنج ۳ میلیون تن نیست.

مطهری از لاهوتی خواست تا در این باره توضیح دهد، لاهوتی در توضیح
گفت: واردات برنج از مبادی رسمی یک و نیم میلیون تن است، اما ما
تا صحبت از قاچاق میکنیم فضا را به سمت کولهبری میبرند. حال
اینکه یک و نیم میلیون تن باقیمانده از مبادی رسمی تحت عنوان ته
لنجی  وارد کشور میشود و این وزیر است که باید جلوی آن را بگیرد.


